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2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题一
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2024年12月4日，中国春节申遗成功。假设你是李华，你校正在进行“新春华韵·异国学子春节行”活动，来自英国的交换生Jack将在你家过春节。请你根据下表内容，给Jack写一封邮件，介绍自己以及春节常做的事情。

	Name
	Li Hua

	Age
	13

	Hobbies
	cooking,...

	Ways to celebrate
the Spring Festival
	have a big dinner,
set off fireworks,...


注意：

①包含所给要点，可适当发挥；

②文中不得出现真实的姓名、学校等信息；

③词数：60词左右。邮件开头和结尾已给出，不计入总词数。

Dear Jack,

I’m very happy that you will spend the Spring Festival with my family. Let me introduce myself first. My name is Li Hua, and i'm13 years old. I love cooking, so I'll make delicious food for you.

During the Spring Festival, we usually have a big dinner with our family, set off fireworks, and give red envelopes to children.Before the festival, we also put up Spring Festival couplets on our doors. These red couplets with lucky words represent good luck andhappiness for the new year.

It's a time for reunion and happiness, and I hope you'll enjoy the festival with us!
Yours,

Li Hua

2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题二
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12月4日中国春节申遗成功，假如你是李华，学校为了让同学们更多了解并弘扬中华优秀传统文化，将举行“中国传统节日——春节”为主题的英语演讲比赛，请根据以下提示，写一篇英语演讲稿参赛。

注意：

1. 词数为80左右；

2. 可适当增加细节，以使行文连贯；

3. 文中不能出现真实姓名及学校名称；

4. 短文开头与结尾已给出，不计入总词数。

参考词汇：January（n. 一月），February（n. 二月），couplets（n. 对联），fireworks（n. 烟花），rice cakes（n. 年糕）

Good morning, everyone!

I’m Li Hua from Grade Nine. It’s my pleasure to share something about the Spring Festival with you. 

The Spring Festival is usually celebrated in January or February,. Before the festival, we often sweep out dust from our houses andprepare couplets. During the festival, all the family members will return home for a big dinner. We gather to eat delicious food, such asjiaozi and rice cakes. After dinner, we will set of fireworks. This reunion shows that family is important in Chinese culture.

I like the Spring Festival. It is a great time to relax and greet the whole family. How wonderful it is!
Thank you for your listening!

2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题三

“百节年为首，四季春为先。” 2024年12月4日，中华民族传统佳节春节申遗成功。据此，你校英文报组织了题为“The Spring Festival is coming!”的主题征文活动，你打算参加。请你写一篇短文投稿，内容需包含以下三个要点：

1．你非常喜欢春节 （原因自拟）；

2．你打算穿什么服装迎接春节；

3．你在春节期间的计划和安排。

注意：

1．词数70左右。短文的开头已给出，不计入总词数；

2．请适当增加细节，以使行文流畅；

3．短文中不得出现真实姓名和校名。

The Spring Festival is coming

The Spring Festival is my favourite festival. That's because all my family can get together and i can get lots of pocket money! Thisyear I'd like to wear a red suit to celebrate the festival, Red is a perfect colour for it and it brings happiness to us all. During the holiday,iplan to do a lot of reading. My parents promise to take me out for a short trip and I'm looking forward to it. 1 love travelling. I will playball games with my friends when we have time.

I'm sure it will be a perfect holiday!
2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题四

2024年12月4日，中国春节申遗成功。闻此喜讯，你的外国朋友发来邮件祝贺，并想更多了解春节相关内容。请根据邮件内容用英语回复一封电子邮件。

	Dear Li Hua,

What good news! The UNESCO added the Spring Festival to the Representative List of the Intangible Heritage Cultural of Humanity (人类非物质文化遗产代表作名录) on December 4, 2024. Could you please tell me more about the Spring Festival? When is it? What do people do? What typical food do people eat? What are the celebrations? Why is it so important to Chinese people?
I’m looking forward to your reply!
Yours,
Bob


要求：

1. 所写内容必须包括以上要点；

2. 文中不得出现真实姓名和校名；

3. 内容连贯，并进行合理拓展；

4. 100词左右。开头和结尾已给出，不计入总分。

Dear Bob,

I’m glad that you are interested in the Spring Festival. The Spring Festival, also known as Chinese New Year, usually falls betweenJanuary and February. lt is the most important traditional festival in China. During this festival, families reunite to celebrate together.People clean their houses to welcome the new year and decorate them with red couplets and lanterns. On New Year's Eve, families gatheraround for a big feast, which includes typical foods such as dumplings, fish, chicken, and rice cakes. One of the most exciting activities isthe CCTy Spring Feslival Gala. There are also traditional customs like giving Hongbao to children and setting off fireworks to drive

away evil spirits. The Spring Festival holds great significance to Chinese people as it symbolizes new beginnings and family unity.
Yours,

Li Hua

2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题五

2024年12月，我国的“春节”申遗成功！阳光中学响应号召，为学校网站的英文栏目Cultures举办征文大赛。请以“The Spring Festival in my eyes”为题，写一篇英语作文。要求涵盖以下要点，可适当发挥。

1. What does the Spring Festival mean in Chinese culture?

2. What do you and your family do at the Spring Festival?

3. How do you manage your lucky money?

注意：

1. 文中不得出现真实姓名和学校名称；

2. 要点齐全，适当发挥，语言通顺，意思连贯，条理清楚，书写规范；

3. 词数不少于70词(已给出的文章开头不计入总词数) 。

The Spring Festival in my eyes

The Spring Festival is the most important festival in China.It represents family reunion and the beginning of a new year. it is filledwith joy and traditional cultural elements.

During the Spring Festival, my family and I clean our house thoroughly to sweep away bad luck from the old year. We decorate thehouse with red couplets and lanterms, creating a festive atmosphere. On New Year's Eve, we have a big family dinner with variousdelicious dishes, We watch the Spring Festival Gala while eating and chatting.

When it comes to lucky money,  usually save most of it in the bank, I plan to use it to buy books or other useful things in the future.Sometimes, I also donate a small part ofit to help those in need. In this way, I can not only manage my money well but also do somethingmeaningful.

In conelusion, the Spring Festival is a precious time for me and my family, It brings us warmth, happiness and a sense of belonging
2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题六

2024.12.4春节被列入联合国人类非物质文化遗产代表作名录，这凸显了春节习俗及其文化内涵得到了世界的广泛认可。为了庆祝春节申遗成功，你的学校计划在寒假举办“Endorse for the Spring Festival (我为春节代言)”系列活动，将在新学期进行手抄报展示，以此来传承新年习俗、保留“年味”。请你按照以下的思维导图为你的手抄报写一篇配文。
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注意：1. 词数：100左右；

2. 内容完整 (照抄阅读语篇不得分)；

3. 文中不得出现与考生相关的真实校名和姓名等信息。

Endorse for the Spring Festival

The Spring Festival matters a lot in Chinese traditional culture.
It falls on the first day of the first lunar month. It's the begining of a new year and a time for family reumions. During the SpringFestival, we often wear traditional red clothes. Red is a symbol of good luck in Chinese culture. To celebrate it, we clean our houses. setoff freworks, and have a big dinner with families.

Children are especially excited because they receive lucky money. As for the lucky money, I plan to save some and use the rest tobuy books and some small gifts for my parents. In this way, the Spring Festival is both fun and meaningful.

2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题一

2024年12月4日，中国春节申遗成功。假设你是李华，你校正在进行“新春华韵·异国学子春节行”活动，来自英国的交换生Jack将在你家过春节。请你根据下表内容，给Jack写一封邮件，介绍自己以及春节常做的事情。

	Name
	Li Hua

	Age
	13

	Hobbies
	cooking,...

	Ways to celebrate
the Spring Festival
	have a big dinner,
set off fireworks,...


注意：

①包含所给要点，可适当发挥；

②文中不得出现真实的姓名、学校等信息；

③词数：60词左右。邮件开头和结尾已给出，不计入总词数。

Dear Jack,

I’m very happy that you will spend the Spring Festival with my family. Let me introduce myself first. My name is Li Hua, and i'm13 years old. I love cooking, so I'll make delicious food for you.

During the Spring Festival, we usually have a big dinner with our family, set off fireworks, and give red envelopes to children.Before the festival, we also put up Spring Festival couplets on our doors. These red couplets with lucky words represent good luck andhappiness for the new year.

It's a time for reunion and happiness, and I hope you'll enjoy the festival with us!
Yours,

Li Hua

2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题二

12月4日中国春节申遗成功，假如你是李华，学校为了让同学们更多了解并弘扬中华优秀传统文化，将举行“中国传统节日——春节”为主题的英语演讲比赛，请根据以下提示，写一篇英语演讲稿参赛。

注意：

1. 词数为80左右；

2. 可适当增加细节，以使行文连贯；

3. 文中不能出现真实姓名及学校名称；

4. 短文开头与结尾已给出，不计入总词数。

参考词汇：January（n. 一月），February（n. 二月），couplets（n. 对联），fireworks（n. 烟花），rice cakes（n. 年糕）

Good morning, everyone!

I’m Li Hua from Grade Nine. It’s my pleasure to share something about the Spring Festival with you. 

The Spring Festival is usually celebrated in January or February,. Before the festival, we often sweep out dust from our houses andprepare couplets. During the festival, all the family members will return home for a big dinner. We gather to eat delicious food, such asjiaozi and rice cakes. After dinner, we will set of fireworks. This reunion shows that family is important in Chinese culture.

I like the Spring Festival. It is a great time to relax and greet the whole family. How wonderful it is!
Thank you for your listening!

2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题三

“百节年为首，四季春为先。” 2024年12月4日，中华民族传统佳节春节申遗成功。据此，你校英文报组织了题为“The Spring Festival is coming!”的主题征文活动，你打算参加。请你写一篇短文投稿，内容需包含以下三个要点：

1．你非常喜欢春节 （原因自拟）；

2．你打算穿什么服装迎接春节；

3．你在春节期间的计划和安排。

注意：

1．词数70左右。短文的开头已给出，不计入总词数；

2．请适当增加细节，以使行文流畅；

3．短文中不得出现真实姓名和校名。

The Spring Festival is coming

The Spring Festival is my favourite festival. That's because all my family can get together and i can get lots of pocket money! Thisyear I'd like to wear a red suit to celebrate the festival, Red is a perfect colour for it and it brings happiness to us all. During the holiday,iplan to do a lot of reading. My parents promise to take me out for a short trip and I'm looking forward to it. 1 love travelling. I will playball games with my friends when we have time.

I'm sure it will be a perfect holiday!
2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题四

2024年12月4日，中国春节申遗成功。闻此喜讯，你的外国朋友发来邮件祝贺，并想更多了解春节相关内容。请根据邮件内容用英语回复一封电子邮件。

	Dear Li Hua,

What good news! The UNESCO added the Spring Festival to the Representative List of the Intangible Heritage Cultural of Humanity (人类非物质文化遗产代表作名录) on December 4, 2024. Could you please tell me more about the Spring Festival? When is it? What do people do? What typical food do people eat? What are the celebrations? Why is it so important to Chinese people?
I’m looking forward to your reply!
Yours,
Bob


要求：

1. 所写内容必须包括以上要点；

2. 文中不得出现真实姓名和校名；

3. 内容连贯，并进行合理拓展；

4. 100词左右。开头和结尾已给出，不计入总分。

Dear Bob,

I’m glad that you are interested in the Spring Festival. The Spring Festival, also known as Chinese New Year, usually falls betweenJanuary and February. lt is the most important traditional festival in China. During this festival, families reunite to celebrate together.People clean their houses to welcome the new year and decorate them with red couplets and lanterns. On New Year's Eve, families gatheraround for a big feast, which includes typical foods such as dumplings, fish, chicken, and rice cakes. One of the most exciting activities isthe CCTy Spring Feslival Gala. There are also traditional customs like giving Hongbao to children and setting off fireworks to drive

away evil spirits. The Spring Festival holds great significance to Chinese people as it symbolizes new beginnings and family unity.
Yours,

Li Hua

2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题五

2024年12月，我国的“春节”申遗成功！阳光中学响应号召，为学校网站的英文栏目Cultures举办征文大赛。请以“The Spring Festival in my eyes”为题，写一篇英语作文。要求涵盖以下要点，可适当发挥。

1. What does the Spring Festival mean in Chinese culture?

2. What do you and your family do at the Spring Festival?

3. How do you manage your lucky money?

注意：

1. 文中不得出现真实姓名和学校名称；

2. 要点齐全，适当发挥，语言通顺，意思连贯，条理清楚，书写规范；

3. 词数不少于70词(已给出的文章开头不计入总词数) 。

The Spring Festival in my eyes

The Spring Festival is the most important festival in China.It represents family reunion and the beginning of a new year. it is filledwith joy and traditional cultural elements.

During the Spring Festival, my family and I clean our house thoroughly to sweep away bad luck from the old year. We decorate thehouse with red couplets and lanterms, creating a festive atmosphere. On New Year's Eve, we have a big family dinner with variousdelicious dishes, We watch the Spring Festival Gala while eating and chatting.

When it comes to lucky money,  usually save most of it in the bank, I plan to use it to buy books or other useful things in the future.Sometimes, I also donate a small part ofit to help those in need. In this way, I can not only manage my money well but also do somethingmeaningful.

In conelusion, the Spring Festival is a precious time for me and my family, It brings us warmth, happiness and a sense of belonging
2025中考英语 | 热点话题作文
【春节申遗成功】书面表达范文6篇
【春节申遗成功】相关作文话题六

2024.12.4春节被列入联合国人类非物质文化遗产代表作名录，这凸显了春节习俗及其文化内涵得到了世界的广泛认可。为了庆祝春节申遗成功，你的学校计划在寒假举办“Endorse for the Spring Festival (我为春节代言)”系列活动，将在新学期进行手抄报展示，以此来传承新年习俗、保留“年味”。请你按照以下的思维导图为你的手抄报写一篇配文。


注意：1. 词数：100左右；

2. 内容完整 (照抄阅读语篇不得分)；

3. 文中不得出现与考生相关的真实校名和姓名等信息。

Endorse for the Spring Festival

The Spring Festival matters a lot in Chinese traditional culture.
It falls on the first day of the first lunar month. It's the begining of a new year and a time for family reumions. During the SpringFestival, we often wear traditional red clothes. Red is a symbol of good luck in Chinese culture. To celebrate it, we clean our houses. setoff freworks, and have a big dinner with families.

Children are especially excited because they receive lucky money. As for the lucky money, I plan to save some and use the rest tobuy books and some small gifts for my parents. In this way, the Spring Festival is both fun and meaningful.
